
 - 1 - 

PPRROOTTOOKKÓÓŁŁ  NNRR  VVIIII//0077  
zz  sseessjj ii   RRaaddyy  GGmmiinnyy  OOrrnnoonnttoowwiiccee,,  kkttóórraa  ooddbbyyłłaa  ssiięę  ww  ddnniiuu  2288  mmaarrccaa  22000077rr..  

ww  ggooddzz..  11551155  ––  22004455  
 
Obecni według załączonej listy obecności - załączniki nr 1, 2, 3 do protokołu.  
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy, Pan Stanisław Malczyk, o godz. 15.15 otworzył sesję  
i po powitaniu obecnych oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności aktualnie  
w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 osób, stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał.  
 
Ad. 2 
Następnie Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe porządek obrad dzisiejszej sesji 
przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
7. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie (część I): 

a) nadania imienia Gimnazjum w Ornontowicach, 
b) zatwierdzenia i przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnego Domu 

Kultury i Biblioteki w Ornontowicach za rok 2006, 
c) zatwierdzenia i przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnego 

Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach za rok 2006. 
9. Sprawozdanie z wykonania budŜetu za rok 2006: 
a) Opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie sprawozdania z wykonania 

budŜetu za rok 2006, 
b) Wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Ornontowice, 
c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 

- wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ornontowice, 
- przedłoŜonego sprawozdania z wykonania budŜetu za rok 2006, 

d) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu – dyskusja, 
e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Ornontowice  
z wykonania budŜetu za 2006 rok. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie (część II): 
a) zmian budŜetu gminy na rok 2007, 
b) wydania opinii w związku z projektem uchwały Rady Powiatu 

Gliwickiego dotyczącego ograniczenia działania Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Knurowie, 

c) wezwania Skarbnika Gminy oraz Sekretarza Gminy do złoŜenia 
oświadczenia lustracyjnego, 

d) udziału w projekcie budowy szerokopasmowego dostępu do Internetu 
dla mieszkańców Gminy, 
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e) przyjęcia zmian w statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej  
i Wodociągowej w Ornontowicach. 

11. Sprawy bieŜące.  
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy akceptują porządek 
w treści, która została odczytana.  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
W tym punkcie Zastępca Wójta zabrał głos odnośnie interpelacji radnego Jaskółki, 
którą radny złoŜył na sesji w dniu 28 lutego br. Odpowiedź na interpelację stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu . 
 
<O godz. 15.40 wszedł radny Szołtysek.> 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Komisji Stałych, których posiedzenia odbyły się od ubiegłej sesji 
Rady Gminy, odczytali protokoły z przedmiotowych posiedzeń. 
 
Do przedstawionych protokołów radni nie wnieśli uwag. 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Zespołu 
Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu.  
 
Ad. 7 
W celu przedstawienia sytuacji finansowej Pani Celina Nowak – Skarbnik Gminy 
omówiła „Zestawienie dochodów na 27.03.2007r.”, które stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu.  
 
Ad. 8 
W kolejnym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
a) w sprawie: nadania imienia Gimnazjum w Ornontowi cach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał na wstępie projekt w/w uchwały oraz 
przypomniał pokrótce o przebiegu powyŜszej sprawy. Przewodniczący Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu odczytał opinię Komisji, zgodnie z którą Komisja przychyliła 
się do propozycji nadania nazwy Gimnazjum – „Noblistów Polskich” (zał ącznik nr 7 
do protokołu).  
 
Następnie Pani Danuta Jasielczuk – Dyrektor Gimnazjum oznajmiła, iŜ działa  
w imieniu 3 organów - Rady Rodziców, Samorządu Uczniowskiego oraz Rady 
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Pedagogicznej. Propozycja nadania Gimnazjum przedmiotowego imienia została 
przez te organy zaakceptowana. W swojej wypowiedzi podkreśliła uniwersalność tej 
nazwy. 
 
Następnie głos zabrała Pani (fragment wycięty w związku z ochroną danych 
osobowych) - Przewodnicząca Rady Rodziców Gimnazjum w Ornontowicach – 
ponownie zaakcentowała, Ŝe nazwę tę cechuje uniwersalność, ponadczasowość, 
rozwojowość. Dodała ponadto, Ŝe wiele konkretnych nazw mogłoby się 
zdewaluować. 
 

W dalszej kolejności Pani (fragment wycięty w związku z ochroną danych 
osobowych) oznajmiła, Ŝe gimnazjum ma charakter ogólny stąd teŜ taka bardziej 
ogólna nazwa. Dla pedagogów będzie to ciekawa praca – co roku podczas 
obchodów dnia patrona uniwersalność nazwy stwarza róŜne moŜliwości. Pomysł 
nadania Gimnazjum imienia „Noblistów Polskich” powstał juŜ podczas obchodów 
pięciolecia istnienia gimnazjum. 
 

Radny Kaczor poprosił o podanie innych propozycji, które pojawiały się  
w dyskusjach. Wśród propozycji znalazły się m.in.: Jan Pawel II, Henryk Sienkiewicz, 
Mikołaj Kopernik, ksiądz Tischner. 

Radny Nowak oznajmił, Ŝe jego zdaniem nadając imię nie chodzi o uniwersalność ale 
raczej o znalezienie sobie konkretnego patrona, a w tym przypadku generalnie 
patrona nie ma. 
  
Pani .......... odpowiedziała, Ŝe imię Noblistów daje moŜliwość obchodzenia  
co roku obchodów innego patrona. 
 
Pani ....... poparła tę argumentację, dodając, Ŝe Dzień Patrona moŜna obchodzić w 
dniu nadania imienia Gimnazjum. Ponadto poinformowała obecnych, Ŝe jest kilka 
Gimnazjów o tym właśnie imieniu, z którymi szkoła oczywiście nawiąŜe kontakt. 
 
Pani ......... z kolei wyraziła swoją radość z takiej nazwy – stwierdziła, Ŝe młodzieŜ 
pozna Ŝyciorysy przynajmniej kilku wybitnych ludzi. Podkreśliła takŜe, Ŝe gdyby teraz 
rozpocząć dyskusje nad tym, którego noblistę wybrać jako patrona szkoły, minęłyby 
kolejne miesiące spotkań i dyskusji. 
  
Radny Milanowski zauwaŜył, Ŝe nie ma sensu w tej chwili przerzucać się 
argumentami.  
 
Z kolei Wójt oznajmił, Ŝe jest pozytywnie nastawiony do nazwy zaproponowanej 
przez dyrekcję Gimnazjum. Dodał, Ŝe jest ona bardzo ciekawa, zaproponował takŜe 
aby nie sprzeciwiać się woli władz szkoły oraz uczniów. 
 
W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała Nr VII/42/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: nadania imienia 
Gimnazjum w Ornontowicach, na aktualny stan obecnych 15 radnych, została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu . 
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b) w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansoweg o Gminnego Domu 
Kultury i Biblioteki w Ornontowicach za rok 2006. 

 
Przewodniczący po odczytaniu projektu uchwały, w związku z brakiem uwag,  
zarządził głosowanie. 
 

Uchwała Nr VII/43/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnego Domu Kultury i Biblioteki  
w Ornontowicach za rok 2006, na aktualny stan obecnych 15 radnych, została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 
c) w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansoweg o Gminnego O środka 
Zdrowia w Ornontowicach za rok 2006. 
 
Przewodniczący po odczytaniu projektu uchwały, w związku z brakiem uwag,  
zarządził głosowanie. 
 

Uchwała Nr VII/44/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: zatwierdzenia  
sprawozdania finansowego Gminnego Domu Kultury i Biblioteki  
w Ornontowicach za rok 2006, na aktualny stan obecnych 15 radnych, została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 
Ad. 9 
W tym punkcie dyskutowano nad Sprawozdaniem z wykonania budŜetu za rok 2006. 
 
Rozpoczynając omawianie powyŜszego punktu porządku obrad, Przewodniczący 
Rady oddał głos Przewodniczącym Komisji Stałych Rady Gminy, którzy odczytali 
opinie komisji w sprawie Sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za rok 2006.  
Z treści przedmiotowych protokołów wynika, iŜ w trakcie swoich posiedzeń 
poszczególne Komisje Stałe Rady Gminy dokonały wnikliwej analizy sprawozdania  
z wykonania budŜetu Gminy za rok 2006. Szczegółowych wyjaśnień  
w przedmiotowym temacie, podczas wspomnianych posiedzeń, udzielała Pani 
Skarbnik. Reasumując, Komisje Stałe Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za rok 2006. 
 
W dalszej części Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił zebranym treść 
Uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ornontowice z dnia 26 lutego 2007 r. 
zawierającej stanowisko komisji w sprawie opinii o informacji Wójta Gminy 
Ornontowice z wykonania budŜetu za 2006 rok oraz wniosek w temacie 
absolutorium. 
 
Następnie, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał Wniosek Komisji Rewizyjnej 
do Rady Gminy Ornontowice, w którym komisja wnosi o przyjęcie Sprawozdania  
z wykonania budŜetu za rok 2006 i udzielenie Wójtowi Gminy Ornontowice 
absolutorium. 
 
Kontynuując, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał obecnych z treścią 
Uchwały Nr 4100/IV/28/2007 z dnia 8 marca 2007r. IV Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie: zaopiniowania wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ornontowice. 
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Kolejno Skarbnik Gminy odczytała Uchwałę Nr 4100/IV/27/2007 z dnia 8 marca 
2007r. IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach  
w sprawie: opinii o przedłoŜonym przez Wójta Gminy Ornontowice sprawozdaniu  
z wykonania budŜetu za 2006 rok. 
 
W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie przyjęcia 
Sprawozdania z wykonania budŜetu za 2006 rok.  
 
Radni dyskutowali m.in. nad zasadnością wydatkowania znacznej ilości środków 
finansowych na zadania projektowe, zbyt małym wydatkowaniem środków  
na zadania inwestycyjne, wzrastającymi kosztami na wydatki bieŜące. 
 
Wójt równieŜ stwierdził, Ŝe za mało zostało wydanych środków na wydatki majątkowe 
a za duŜo na wydatki bieŜące. Wójt zwrócił uwagę na wysokość środków, które  
z budŜetu gminy przeznacza się na róŜne dotacje. 
 
Radny Spyra równieŜ wyraził swoje niezadowolenie z wykonania zadań 
inwestycyjnych, zauwaŜył, Ŝe duŜo środków pochłania oświata. Wójt odparł,  
Ŝe  osiągając pewien poziom trudno później z niego zejść, jednakŜe  prowadzone są 
prace nad zwiększeniem wydajności a co za tym idzie oszczędności. Dodał równieŜ, 
Ŝe radni winni mieć świadomość, iŜ wydatki przeznaczone na remonty wliczane są 
właśnie do wydatków bieŜących. 
 
Radny Kaczor poprosił Wójta o kilka słów na temat zadań projektowych. Wójt 
podkreślił, Ŝe okres waŜności pozwolenia na budowę to 2 lata. Po 2 latach 
aktualizacja kosztuje czasem tyle co nowy projekt. Wójt obiecał ze swej strony, Ŝe 
będzie się starał jak najtrafniej kierować wydatki na projekty a potem pilnować 
realizacji aby nie przepadło pozwolenie na budowę. 
  
W związku z brakiem dyskutantów Przewodniczący zamknął dyskusję po czym 
przystąpiono do głosowania. 
 
Na aktualny stan 15 radnych, w głosowaniu jawnym pr zez podniesienie r ęki, 
Wójt Gminy otrzymał absolutorium stosunkiem głosów 15 : 0 „za” udzieleniem 
absolutorium przy 0 przeciwnych i 0 wstrzymuj ących si ę głosów (na ustawowy 
stan 15 radnych). 
 
 

Uchwała Nr VII/45/07 w sprawie: udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Ornontowice z wykonania bud Ŝetu za 2006 rok,  została podj ęta 
jednogło śnie 15 głosami „za” i stanowi zał ącznik nr 11 do protokołu . 

 
 
Przewodniczący Rady – w imieniu całej Rady - wręczając na ręce Wójta oraz Pani 
Skarbnik wiązanki kwiatów, skierował w ich stronę podziękowania, wyraŜając 
jednocześnie swoje Ŝyczenie, aby w kolejnych latach zmniejszyło się zadłuŜenie 
gminy. 
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Ad. 10 
W tym punkcie przystąpiono do omawiania kolejnych projektów uchwał rady Gminy. 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2007. 
 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt, który został pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisję BudŜetu i Mienia. Pani Skarbnik pokrótce objaśniła zapisy zawarte  
w projekcie uchwały. 
 
Radny Szołtysek zainteresowany był zmniejszeniem kwoty - Budowa łącznika 
drogowego Cicha-Nowa - o 50 tys. zł. Wójt odparł, iŜ w dalszym ciągu nie ma 
niezbędnej dokumentacji w tym temacie. Dodał, Ŝe jak tylko warunki atmosferyczne 
będą sprzyjające droga zostanie doprowadzona do moŜliwości przejazdu. Natomiast 
powrót do pełnej inwestycji nastąpi w momencie skompletowania dokumentacji.   
 
W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała Nr VII/46/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: zmian budŜetu 
gminy na rok 2007, na aktualny stan obecnych 15 radnych, została podjęta  
14 głosami „za” przy 1 głosie przeciwnym i stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu . 

 
b) w sprawie: wydania opinii w zwi ązku z projektem uchwały Rady Powiatu 
Gliwickiego dotycz ącego ograniczenia działania Zespołu Opieki Zdrowotn ej w 
Knurowie. 
 
Radna Kozioł zapytała czy podejmując tę uchwałę Rada wyrazi zgodę  
na zaprzestanie prowadzenia działalności przez te poradnie w Knurowie, z których 
korzystają równieŜ mieszkańcy Ornontowic. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział twierdząco. 
 
Radny Milanowski oznajmił, Ŝe decyzja Rady i tak nie zatrzyma procesu likwidacji 
poradni ale uwaŜa, Ŝe prywatyzacja nie jest w porządku i sam osobiście jest 
przeciwny takiemu postępowaniu.  
 
Wójt natomiast odpowiedział, Ŝe proces ten jest po prostu zgodny z zasadą 
funkcjonowania praw ekonomicznych. Dodał, Ŝe po sprywatyzowaniu nowy właściciel  
będzie musiał troszczyć się o całość tej jednostki a nie tylko o część przeznaczoną 
dla pacjenta a więc o wszystkie niezbędne remonty i renowacje.  
 
Radca Mocko dodał, Ŝe prywatyzacja nie jest jednoznaczna z wprowadzeniem 
odpłatności za świadczenie usług. 
 

Uchwała Nr VII/47/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: wydania opinii  
w związku z projektem uchwały Rady Powiatu Gliwickiego dotyczącego 
ograniczenia działania Zespołu Opieki Zdrowotnej w Knurowie, na aktualny stan 
obecnych 15 radnych, została podjęta 7 głosami „za” przy 6 głosach przeciwnych 
i 2 głosach wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
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c, d)  
w sprawie: wezwania Skarbnika Gminy oraz Sekretarza  Gminy do zło Ŝenia 
oświadczenia lustracyjnego. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały po zmianach. W/w projekt 
został rozbity na 2 odrębne projekty uchwał – osobno dla Skarbnika i Sekretarza 
Gminy. 
 
Projekt został pokrótce omówiony przez Panią Joannę Jeleń – Sekretarza Gminy. 
Oznajmiła ona, Ŝe ta wersja została uzgodniona z biurem nadzoru prawnego 
Wojewody. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała Nr VII/48/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: powiadomienia 
Skarbnika Gminy, Panią Celinę Nowak, o obowiązku przedłoŜenia „oświadczenia 
o pracy lub słuŜbie w organach bezpieczeństwa państwa lub współpracy z nimi  
w okresie od dnia 22 lipca 1944r. do dnia 31 lipca 1990r.”, na aktualny stan 
obecnych 15 radnych, została podjęta 14 głosami „za” przy 1 głosie 
wstrzymującym i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 
Uchwała Nr VII/49/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: powiadomienia 
Sekretarza Gminy, Panią Joannę Jeleń, o obowiązku przedłoŜenia „oświadczenia 
o pracy lub słuŜbie w organach bezpieczeństwa państwa lub współpracy z nimi  
w okresie od dnia 22 lipca 1944r. do dnia 31 lipca 1990r.”, na aktualny stan 
obecnych 15 radnych, została podjęta 14 głosami „za” przy 1 głosie 
wstrzymującym i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 
d) w sprawie: udziału w projekcie budowy szerokopas mowego dost ępu do 
Internetu dla mieszka ńców Gminy. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym aktualny projekt uchwały. Wprowadzone 
zmiany do pierwotnego projektu polegały m.in. na zmianie nazwy projektu uchwały 
na: uchwała w sprawie koncepcji szerokopasmowego dostępu do internetu dla 
mieszkańców gminy. 
 
Wójt udzielił w tym miejscu niezbędnych wyjaśnień. W tym celu powrócił do idei 
rozbudowy sieci internetowej w Ornontowicach sprzed kilku lat. Przypomniał,  
Ŝe w budŜecie gminy były wtedy środki przeznaczone na włączenie się w rozbudowę 
internetu w gminie. Wówczas jednak gmina wycofała się z tego pomysłu. 
Prowadzone w ub. roku dyskusje w tym temacie doprowadziły do próby spotkania się 
z providerami usług internetowych na terenie gminy – nie wyrazili oni jednak 
większego zainteresowania. Stąd teraz wiosną wprowadzono to zadanie do bazy 
programu Partner II. Przedstawiony projekt uchwały jest uchwałą intencyjną. JeŜeli 
Rada podejmie uchwałę powrócimy do rozmów.  
 
Przewodniczący RG dodał, Ŝe nie zobowiązuje to gminy do poniesienia Ŝadnych 
wydatków pienięŜnych. Zapytał czy w razie gdyby okazało się, Ŝe w późniejszym 
okresie niezbędne środki będą wysokie moŜna się wycofać? Wójt odpowiedział,  
Ŝe tak. 
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Z kolei radny Nowak oznajmił, iŜ wobec tych wszystkich wielu niewiadomych  
i niejasnych sytuacji na rynku obawia się czy podjęcie tej uchwały nie będzie zbyt 
pochopnym posunięciem. Dodał, Ŝe przystąpienie do przedmiotowej koncepcji  
z pewnością wiąŜe się z poniesieniem pewnych kosztów. 
 
Przewodniczący RG stwierdził, Ŝe jego zdaniem warto podjąć się zadania. 
 
Wójt z kolei oznajmił, Ŝe telekomunikacja nie ma dokładnie zinwentaryzowanej sieci 
teletechnicznej w Ornontowicach. Podkreślił, Ŝe skoro gminę nic to nie kosztuje,  
a chodzi tylko o zaangaŜowanie i pewien wkład pracy, to naleŜałoby się tego podjąć. 
 
Radny Nowak wyraził jeszcze swoją obawę czy telekomunikacja wywiąŜe się  
ze swojej umowy. 
 
W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania. 

 
Uchwała Nr VII/50/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: udziału w projekcie 
budowy szerokopasmowego dostępu do Internetu dla mieszkańców Gminy,  
na aktualny stan obecnych 15 radnych, została podjęta 14 głosami „za” przy 1 
głosie wstrzymującym i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 
 

e) w sprawie: przyj ęcia zmian w statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej  
i Wodoci ągowej w Ornontowicach. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe zmiana polega na wprowadzeniu do statutu ZGKiW dodatkowego 
zapisu o treści dot. nowego zadania, za które zakład będzie odpowiadał,  
tj.: prowadzenia kontroli i rozliczenia zuŜycia energii elektrycznej na oświetleniu 
ulicznym. 
 

Następnie przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała Nr VII/51/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: przyjęcia zmian  
w statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej w Ornontowicach,  
na aktualny stan obecnych 15 radnych, została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu.  

 
 
Ad. 11  
W sprawach bieŜących Przewodniczący rady wrócił do tematu budynku socjalnego, 
prosząc o dalszą dyskusję w tym temacie. Radny Milanowski podkreślił, Ŝe zaleŜy 
mu – jako Przewodniczącemu Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych – na jak 
najszybszym rozpoczęciu budowy. Podkreślił równieŜ, Ŝe lokalizacja wskazana przez 
Wójta jest dobra, nie widzi lepszej. Następnie Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie w tym temacie. Za lokalizacją, którą zaproponował Wójt opowiedziało się 
13 radnych, 1 - wstrzymał się, 1 - przeciwny. 
 
Radny Musioł zainteresowany był czy budowa tego budynku nie oddali realizacji 
kanalizacji na terenie gminy. 
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Wójt odpowiedział, Ŝe oczywiście trzeba będzie ponieść koszty na wybudowanie 
budynku socjalnego. Jednak dodał, Ŝe gdyby ta sprawa została odłoŜona, to później 
gmina mogłaby sobie nie poradzić z problemem. Kontynuując Wójt podkreślił, Ŝe 
naleŜy oddzielić mieszkańców mieszkających w bloku przy ul. śabik od ludzi 
zakłócających ich spokój. Podziękował radnym za wyraŜoną przychylność co do 
lokalizacji w/w budynku, dodając, Ŝe teraz trzeba będzie się zastanowić jak ulokować 
tam projekt budynku. Dodał, Ŝe być moŜe będzie to budynek, który będzie moŜna 
systematycznie w miarę rosnących potrzeb rozbudowywać. W tym miejscu 
Przewodniczący Rady włączył się w temat wyraŜając swą nadzieję, Ŝe budynek nie 
będzie wybudowany wyłącznie z własnych środków gminy. Wójt odpowiedział, Ŝe 
jeŜeli zdąŜymy z fazą projektową do listopada to wówczas w drugiej fazie jest 
przewidziana pomoc z budŜetu państwa. 
 
 
W ramach omawiania spraw bieŜących Wójt poinformował obecnych, Ŝe zwrócono 
się z pismem do KWK „Budryk” z prośbą o przesunięcie terminu spłaty - wobec 
trwającego postępowania w sprawie wyrobisk górniczych za lata 2003, 2004, 2005, 
2006 i 2007 o rok czasu, poniewaŜ pierwszy termin zgodnie z porozumieniem mija   
31 marca. JednakŜe Zarząd kopalni nie wyraził zgody na powyŜsze, wobec czego do 
końca marca musimy zapłacić 275 tys. zł, Ŝeby nie doszło do zerwania porozumienia 
które zostało zawarte z kopalnią. O następnych krokach Wójt będzie informował 
Radę na bieŜąco.  
 
Ad. 12 
Interpelacje radnych nie wpłynęły. 
 
Ad. 13 
W wolnych głosach i wnioskach głos zabrał Zastępca Wójta, który ustosunkował się 
do spraw poruszanych na sesji w dniu 28 lutym br.  
 
Najpierw wrócił do tematu oświetlenia. Przypomniał, Ŝe od kwietnia br. wszystkie 
awarie oświetlenia zgłaszać naleŜy do ZGKiW. Podał informacyjnie, Ŝe zgodnie  
ze wstępnymi uzgodnieniami, awaria zgłaszana przy normalnych warunkach 
atmosferycznych do 4 dni ma być usunięta. JeŜeli zostanie usunięta po 4 dniach a do 
10 dni od zaistnienia awarii potrącone zostanie 50% za konserwację tego punktu 
oświetleniowego. Po 10 dniach – potrącenie będzie 100%-towe a jeŜeli awaria nie 
zostanie usunięta do miesiąca czasu - za konserwację tego punktu oświetleniowego 
gmina nie będzie płacić przez pół roku.  
 
Następnie dodał, Ŝe na sesji styczniowej radny Kaczor podniósł sprawę porządku  
na placu budowy przy ul. Jarzębinowej. Podkreślił, Ŝe rzeczywiście nie wygląda  
to za ciekawie. Sporządzono dokumentację zdjęciową.  
 
Kolejno Zastępca Wójta wrócił do tematu zw. z oświetleniem: 

� Wattenfall wykona doświetlenia 10 punktów, 
� ul. Krótka – mamy słupy z odzysku z ul. Chudowskiej - w przyszłym tygodniu 

będzie spotkanie w sprawie ustawienia słupów w ogrodzie, 
� kwestia oświetlenia obok posesji Pana ............., o którym była mowa juŜ 

wcześniej - sytuacja nieciekawa - będziemy dyskutować nad przebudowaniem 
słupów energetycznych - do jesieni chcemy załatwić sprawę z oświetleniem. 
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Zastępca Wójta poruszył równieŜ inne tematy: 

� sprawa tabliczek z numerami domów przy ul. Zwycięstwa w 3 miejscach  
i ul. Orzeskiej – w miesiącu kwietniu nastąpi załatwienie tematu, 

� sprawa fotoradaru – mamy kopię pisma, które Powiatowy Zarząd Dróg wysłał 
do Policji do Mikołowa, 

� temat nawierzchni dróg – ul. Ogrodowa, Łąkowa, wjazd obok restauracji 
................ - będziemy od kwietnia uzupełniać nawierzchnie  
(ul. Łąkowa – obiecano mieszkańcom, Ŝe do świąt wielkanocnych sytuacja się 
poprawi), 

� temat lustra drogowego – ul. Pośrednia – rozwaŜana jest propozycja zakupu 
lustra o większej średnicy, 

� szkody wyrządzane przez dziki – Z-ca odczytał pismo Koła Łowieckiego 
„Szarak” z Knurowa, podając dane adresowe osoby, do której naleŜy się 
zwracać w powyŜszej sprawie, 

� temat dot. hurtowni materiałów budowlanych przy ul. Akacjowej – w kwietniu 
ma zostać uporządkowany teren. 

 
Następnie głos zabrał radny Jaskółka, który odniósł się do odpowiedzi na złoŜoną 
interpelację (regulacja krawęŜników na wlocie ul. Słonecznej od ul. Nowej). Poprosił 
o ponowne rozwaŜenie tematu. 
 
Wspomniał o głębokiej dziurze w drodze w tym rejonie. 
 
Przypomniał się równieŜ w temacie budowy kanalizacji deszczowej na ul. Krótkiej. 
Wójt odpowiedział, Ŝe nie ma moŜliwości realizacji zadania, poniewaŜ na chwilę 
obecną brak jest dokumentacji o przekazaniu tego gminie przez kopalnię. 
 
W dalszej części Przewodniczący Rady przedstawił obecnym pismo skierowane 
przez Pana ........... w sprawie rozpowszechniania informacji z dziedziny 
przyrodniczej do publicznej wiadomości. W toku dyskusji Rada Gminy 
zaproponowała przygotowanie przez Pana ........ artykułów o przedmiotowej 
tematyce, które np. raz na 3 miesiące mogłyby być zamieszczane w „Głosie 
Ornontowic”.  
 
Przewodniczący RG przedstawił równieŜ pismo złoŜone przez mieszkańców  
ul. Polnej w sprawie zalewania piwnic. Dodał, Ŝe sprawa została omówiona  
na posiedzeniu Zespołu Kierującego. Odpowiedzi z ramienia Rady Gminy nie będzie 
poniewaŜ pismo jest anonimem. 
 
Następnie głos zabrał radny Szołtysek, który zwrócił się z propozycją aby nie wysyłać 
radnym tydzień wcześniej projektów uchwał wraz z porządkiem obrad sesji, 
poniewaŜ większość projektów uchwał zostaje w znacznym stopniu zmieniona. 
Temat zostanie jeszcze poddany pod dyskusję (będzie równieŜ wzięty pod uwagę 
przy zmianie statutu). 
 
Radny Mozgalik zainteresowany był planami transportu osobowego (komunikacja 
autobusowa). Wójt odparł, Ŝe na razie nie ma konkretnych informacji w tym temacie, 
dodając, Ŝe będzie na bieŜąco informował radnych o wszelkich planach w tym 
zakresie.  
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Radny Kotyczka przypomniał o suchej brzozie w parku gminnym. 
 
Radny Kaczor zwrócił uwagę, aby młodzieŜ podczas tzw. „sprzątania świata” została 
skierowana równieŜ w rejon ul. Cyprysowej, gdzie teren jest bardzo zaśmiecony 
właśnie przez młodzieŜ 
 
Przewodniczący Rady przypomniał radnym o terminie składania oświadczeń 
majątkowych. 
 
Kolejno dyskutowano nad terminem i tematyką kwietniowej sesji Rady Gminy. 
 
Na zakończenie Wójt poruszył kwestię wykształcenia swojego Zastępcy. 
 
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  
o godz. 20.45 zakończył sesję Rady Gminy Ornontowice. 
 
        
 

Przewodniczył: 
 

Stanisław Malczyk 
(-) Przewodniczący Rady Gminy 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:  
Iwona Skrzypczyk   
 
 


